
Assemblea General Ordinària PLAVIB 2021
22/06/2021 (telemàtica)

Aquesta assemblea s’ha convocat amb un sistema telemàtic o de videoconferència,
mitjançant l'aplicació Zoom, prèviament la secretaria tècnica va remetre a totes les
entitats un correu amb els enllaços per poder accedir a la mateixa, així com un petit
manual d’instruccions per a solventar dubtes o problemes tècnics.

Es realitza en primera convocatòria a les 16.45h i segona a les 17:15h.
L’assemblea inicia en primera convocatòria havent quòrum per iniciar la mateixa, ja
que s’havia iniciat l’encontre amb una Assemblea Extraordinària prèvia.

● Assisteixen:
○ Josefa Garcia (Associació de Voluntaris d’Eivissa)
○ Joan Sillero (Associació de Voluntaris d’Eivissa)
○ Miquel Coll (Associació Dignitat i Solidaritat)
○ Joan Miquel Riera (Associació Gira-Sol)
○ Ana Belén Velasco (Asociación Española Contra el Cáncer)
○ Mariona Moranta (Ben Amics)
○ Esther Romero (Càritas Mallorca)
○ Margalida Riutort (Càritas Mallorca)
○ Xisca VIla (Club Esportiu Blau)
○ Javier Oliver (Club Esportiu Palma de Mallorca Activa)
○ Elvira Barrio (Creu Roja)
○ Juana Lozano (Creu Roja)
○ Xavier Torrens (Espiral)
○ Aina Capellà (Fundació IRES)
○ Aina Velasco (Fundació IRES)
○ Maria Fullana (Fundació Heura 1)
○ Georgina Rabassa (Fundació Montisión Solidària)
○ Laura Velilla (Fundació Pere Tarrés - MCECC)
○ Toni Jaume (Fundació Serveis de Cultura)
○ Carmen Martínez (Mater Misericordiae)
○ Biel Far (Moviment Escolta i Guiatge de Mallorca)
○ Alejandra Luque (ONCE)
○ Toni Sorà (ONCE)
○ Carolina Solivellas (Projecte Home Balears)
○ Carmen Tarrafeta (Sant Joan de Déu)
○ Gerard March (Secretaria Tècnica de la PLAVIB)
○ Joan Miquel Cañellas (Secretaria Tècnica de la PLAVIB)
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior.
En Miquel Coll exposa que s’envià l’acta de l’Assemblea General Ordinària 2020 el
passat 10 de juny.

S’aprova per assentiment.

2. Aprovació entrada noves entitats.
La Secretaria Tècnica, exposa que es va rebre la documentació pertinent de
l’Associació Gira-sol, i que complint els requisits, la Comissió Executiva acordà
començar a treballar de forma conjunta, proposant també la seva entrada.

En Joan Miquel Riera, explica el recorregut i les línies de treball de l’entitat, així com les
raons per participar de la Plataforma del Voluntariat, centrades en reactivar així els
programes del voluntariat que es duguin a terme a l’entitat i treballant per la
sensibilització del seu àmbit d’actuació en quant a la salut mental.

Na Margalida Riutort demana quantes persones voluntàries hi ha a l’entitat. En Joan
Miquel Riera, es contesta que 17 persones, tot i que en altres moments, al mateix inici,
eren més persones. Posteriorment es va professionalitzar i la participació de persones
voluntàries va disminuir, cosa que ara es vol revertir.

La Secretaria Tècnica exposa de nou la presentació de la documentació de Ben Amics
i l’inici, mitjançant acord de la Comissió Executiva, de la feina conjunta i la proposta que
sigui membre de ple dret. Na Mariona Muntaner, responsable de voluntariat, presenta
l’entitat i la seva aposta per fer crèixer l’acció voluntària a l’entitat i fer xarxa amb altres
entitats de voluntariat.

Na Carme Tarrafeta, demana quines accions fan les persones voluntàries a l’entitat. Na
Mariona, respon que encara estan en procés de creació de programes, ja que fins les
activitats de voluntariat, eren únicament d’activitats puntuals i taules informatives, però
volen obrir noves formes de col·laboració.

La següent entitat que sol·licità entrada és Fundació de Serveis de Cultura per al Poble
va presentar la documentació de forma pertinent i com en les altres entitats s’acordà
iniciar la col·laboració i es proposa la seva entrada com a membre de ple dret. En Toni
Jaume, presenta l’entitat i la tasca que desenvolupen fent accions de capacitació
lingüística, fonamentalment català i castellà. Esmenta també la cessió d’espais a la
seva seu.

Finalment es presenta el Club Esportiu Palma de Mallorca Activa que presentà
correctament la documentació i es constatà que complien les obligacions per ser
membres de ple dret, fent-se la proposta en aquest sentit. En Javier Oliver, president
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de l’entitat, presenta l’acció voluntària i altres persones col·laboradores que participen
de l’entitat. En Xavier Torrens fa una aportació en quant a aclariments de diferents
formes de participació d’una entitat que no totes són voluntariat.

Es vota per assentiment que les quatre entitats que ho han sol·licitat hi formen com a
membres de ple dret o se’ls dóna la benvinguda.

3. Sortides d’entitats.
L’entitat Ángeles Sin Alas es va dissoldre com a entitat, donada l’aturada provocada
per la pandèmia, deixant així de formar part de l’entitat.

També l’entitat DIME, amb qui s’havia perdut el contacte, juntament amb l’aturada i els
canvis de la seva executiva. Finalment es va poder establir el contacte i donades tota
una sèrie de situacions pròpies de l’entitat, es volien centrar en activitat interna i deixar
de formar part de la PLAVIB, i amb una perspectiva de reincorporar-se en un futur.

4. Aprovació Memòria d’activitats 2020.
Na Xisca Vila fa un resum en quant a dades referents de la Plataforma del Voluntariat
de les Illes Balears i a les activitats desenvolupades durant l’any 2020. Destaca les
modificacions sofertes de l’acció voluntària i les accions de la PLAVIB, adaptades a la
situació sanitària.

Na Margalida Riutort, fa un incís valorant la feina de la Secretaria Tècnica, duita a
terme aquest any.

En Xavier Torrens, comenta que ha estat un complex per tothom, però especialment
per la Plataforma amb els canvis de responsables públics i agrair també la feina a la
comissió executiva, ja que les activitats no hagin decaigut.

S’aprova la memòria.

5. Pla d’acció 2021-2023
Des de la Secretaria Tècnica es presenta el Pla d’Acció que s’ha estat treballant amb
les propostes fetes per formulari i les trobades d’entitats prèvies. Es fonamenta en
quatre línies d’actuació: 1- Incidència política-social, 2-Sensibilització i promoció del
voluntariat, 3-Formació, reflexió i estudi i 4- Suport i enfortiment d’entitts. Es pretén
potenciar la visibilitat de la PLAVIB i també el treball en xarxa.

Na Juana Lozano, aporta que troba a faltar donar més importància a la incidència
política-social per part de la PLAVIB. Remarcar més la tasca de defensa i promoció del
voluntariat i la representació que ostenta de les entitats de voluntariat, fent valer l’espai
aconseguit. També esmenta que la PLAVIB ha de poder aglutinar i donar a conèixer
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dades, ja que hi ha molt poca informació en quant a voluntariat.

Na Margalida Riutort, es mostra d’acord amb el que diu na Juana, tot i que esmenta
que a l’inici del 2021 s’han realitzat tota una sèrie d’accions amb grups parlamentaris i
amb els consells insulars, que anaven amb la línia del que comentava na Juana
anteriorment.

Na Juana, responent a na Margalida, concreta que es refereix també a fer “renou”
d’aquesta incidència, cercant espais per contar què s’està fent i com. Aprofitant per
reconèixer la tasca duta a terme aquest any.

En Miquel Coll, també aporta que el desenvolupament de la tasca de l’executiva també
ha estat condicionada a que hi va haver molt poc temps per conèixer i establir una
dinàmica abans de l’inici de la pandèmia.

Na Juana, respon que estant d’acord amb el que diu en Miquel, s’ha d’assumir el repte
de cercar els espais per ser més reivindicatius i posicionar-se al voluntariat.

En Xavier Torrens, agafant el que deia na Juana, en quant a fer renou. Comenta també
de trobar espais interns, per fer un discurs compartit entre les entitats de la Plataforma.
També aporta en cercar formes de construir, en un treball conjunt amb l’administració,
tot i no oblidar espais per generar opinió pública. Finalment incideix en que ha de ser
una responsabilitat compartida per part de les entitats.

N’Ana Belén Velasco, afegeix en relació al dit que la PLAVIB ha tengut una incidència
reactiva i és el moment de fer una incidència més proactiva, planificada i amb
estratègies dirigides a objectius.

Na Margalida, acaba dient que, tenint en compte que el pla d’acció ho recull, és
important que es tengui en compte i que les entitats s’hi sumin per ser més presents.

Finalment, des de la Secretaria Tècnica, s’ha de començar a fer la tasca de recollida de
dades de les entitats, i treballar també per traslladar-ho, ja que són dades que en
ocasions no es donen a conèixer.

S’aprova el pla d’acció.

6. Liquidació 2020.
En Toni Sorà comenta la liquidació de l’exercici del 2020. Destaca que en els ingressos
hi ha diferències donades per una part no executada de la subvenció de federacions i
la part del projecte de suport al voluntariat que encara no està aprovada la concessió.

Pel que fa les despeses, destacar la reducció de despeses de dietes i viatges i les de
personal donades les bonificacions per substitució per paternitat. També s’especifica
que no s’havia amortitzat un dels ordinadors, fent-ho aquest exercici els 4 anys
d’amortització.

El dèficit entorn als mil euros de l’execució, està condicionat als retrassos en
l’aprovació de la concessió del projecte de suport al voluntariat

Queda pendent l’aprovació al proper punt.
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7. Pressupost 2021.
En Toni Sorà continua exposant el pressupost de l’any 2021. En quant als ingressos,
destacar l’increment en quant a quotes ja que les entitats avançaren anys anteriors.
Per les despeses, s’incrementa per noves accions de difusió i formació externes i
despeses de dietes i viatges. Igual que s’incorpora les despeses d’interessos d’un
crèdit per evitar tensions de liquiditat. Es preveu un balanç positiu de 11.800€.

Hi ha algunes iniciatives que estan pendent de saber si repercutiran en aquest
pressupost, com la Escuela de Otoño de la PVE.

Na Juana Lozano demana si la previsió de la subvenció directe és el mateix import de
projecte d’anys anteriors. Des de la Secretaria Tècnica, resòn que no exactament ja
que han passat a ser 62.000€ durant 15 mesos.

S’aprova per assentiment la liquidació del 2020, que havia quedant pedent de l’anterior
punt, i el pressupost del 2021.

8. Renovació de càrrecs de la Comissió Executiva
Es presenten les candidatures de les persones d’entitats:

Elvira Barrio per la tresoreria.

Xisca Vila, per la secretaria.

Miquel Coll per una vocalia.

Ana Belén Velasco, per una vocalia.

Josefa Garcia, per una vocalia.

Margalida Riutort, per una vocalia.

Carme Tarrafeta per una vocalia.

Borja Rodríguez per una vocalia.

En Miquel Coll, comenta que torna a falta una candidatura al càrrec de presidència. La
Secretaria Tècnica esmenta, que l’equip tècnic té la intenció de facilitar la tasca de la
persona que assumeixi aquest càrrec.

Finalment en Miquel, si no hi havia noves propostes, pot tornar a assumir la
presidència, tot i fent incís en què s’ha de treballar per trobar noves persones per
assumir el càrrec.

Na Margalida, dona l’enhorabona per la feina feta aquests dos anys.
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S’aproven les candidatures de la Comissió Executiva.

En Miquel Coll dona la benvinguda a les noves incorporacions, i agraír la feina d’en
Toni Sorà i na Geno Illescas per la seva tasca en l’executiva d’anys anteriors.

9. Propostes de resolució, si escau.
No han arribat propostes.

10. Precs i preguntes.
Des de la Secretaria Tècnica s’aprofita per comentar dos temes breus. Des dels
Consells Insulars d’Eivissa i de Formentera s’han demanat propostes pel
desenvolupament de plans insulars de voluntariat.

Es comenta també que des de la Plataforma de Voluntariado de España s’ha demanat
que sigui Illes Balears, acolli la propera Escuela de Otoño.

En Xavier Torrens, aporta que EAPN també acull el seminari d’EAPN España i la seva
Assemblea a finals de novembre.

Na Margalida Riutort, troba que és una oportunitat per donar visibilitat. Igual que és
possible que siguin properes en el temps, però que dins les entitats, generalment,
tampoc no són les mateixes persones les que assistirien a un esdeveniment i a l'altre.

En Xavier, respon que també tenir en compte que el Congrés Estatal de Voluntariat al
2014, va servir per reforçar l’acció del voluntariat i de la PLAVIB.

N’Aina Capellà, aporta que els responsables de l’administració pública hauran de tenir
la seva presència en els dos actes i que no resti participació si són molt properes.

Na Margalida, comenta que si es deixés pel 2022, a finals d’any ja començarà l’inici de
l’activitat política de cara a les eleccions i, anar alerta que entri dins linia política
electoral.

Secretaria Tècnica, concreta que tot i que les dates no estan tancades, en altres
edicions es feia a finals d’octubre o a inicis de novembre. Que es pot tenir en compte
per tancar les dates, que no s’avanci al novembre.

S’aprofita per concloure l’Assemblea, les properes activitats obertes per part de la
Plataforma del Voluntariat de les Illes Balears.

En Miquel Coll, conclou l’Assemblea, agraïnt el temps dedicat a la participació de
l’Assemblea i desitjant poder trobar-nos properament de formar presencial.
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